
Joint Statement on the conditions of Eritreans in Israel 

The bloodshed that has been going on among Eritrean brothers living in Israel for several years 

has been shocking and saddening to every Eritrean.  This escalating bloodshed is brutal and 

barbarous activity which is devoid of Eritrean culture and ethics that no human should ever 

encounter. Such kind of inhuman action, no matter who does it or upon whom it is inflicted, must 

be condemned. 

Based on this, we, the undersigned Eritrean pollical forces and associations indubitably denounce 

the barbaric action that has been taking place in Israel. We therefore urge that the culprits be 

brought to justice. We would also like to remind the Israeli government to seriously behold the 

safety of Eritrean refugees under its tutelage and put an end to the repeated crimes once and for 

all.  

Many Eritrean brothers have lost their lives and many others faced physical disability due to these 

derogatory activities that occurred in various places at different times. At this juncture, we pray 

that the deceased rest in peace; we condole their families and wish recovery to those who 

suffered the lesion and wound on account of the incident.  

The PFDJ regime is the sole beneficiary of the bloodshed that occurred among brothers. The 

regime is working day and night to obscure our future as people and country by creating 

confrontation among Eritreans and by submerging Eritrean brothers and sisters into an endless 

bloodshed. We Eritreans must discern the regime’s wicked aim, stand in unison and understand 

that it is our responsibility to choose the path that will enable us to live in peace and unity in our 

country. A system of governance comes and goes but people are eternal. 

Our people need to be aware of the irresponsible and wicked attempts of various media outlets 

to disseminate misguided information about this malicious incident in order to create division 

among the Eritrean people. Eritrea belongs to all of us and we all belong to Eritrea. 

Once again, we denounce the barbarous action and urge everyone to immediately stop the 

confrontation among nationals of same country and see to it that such a cruel incident that is 

devoid of the Eritrean culture and ethics does not repeat itself. We support concerned Eritrean 

brothers and sisters who have taken the initiative to solve the current problem through 

reconciliation and at the same time appeal that all Eritreans discharge their due responsibility. 

Victory to The Eritrean People! 

1. Eritrean National Council for democratic change (ENCDC)

2. Eritrean People’s Democratic Party (EPDP)

3. United Eritreans For Justice (UEJ)

4. Unity for Democratic Change (UDC)
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     ሓባራዊ መግለጺ ብዛዕባ ኩነታት ኤርትራውያን ኣብ እስራኤል                                                                                              

ካብ ዝሓለፉ ዓመታት ጀሚሩ ኣብ መንጎ ኣሕዋት ኤርትራውያን ነበርቲ ሃገረ እስራል ክኸይድ ዝጸንሐ 
ደም ምፍሳስ  ንኹሉ ኤርትራዊ ዘሰንብደን ዘጉሃየን እዩ። እዚ ካብ ዝኸፍአ ናብ ዝባኣሰ ዝዓርግ ዘሎ ደም 
ምፍሳስ፡ ካብ ኤርትራዊ ባህልን ስነምግባርን ዝረሓቐ ኣብ ርእሲ ምዃኑ፥ ኣብ ልዕሊ ማንም ፍጡር ወዲ 
ሰብ ክፍጸም ዘይግብኦ ጨካንን ኣረሜናዊን ተግባር እዩ። ከምዚ ዓይነት ሰብኣዉነት ዝጎደሎ ተግባር 
ድማ፡ ብመንን ኣብ ልዕሊ መንን ተፈጺሙ ብዘየገድስ ክኹነን ይግባእ። 

በዚ መሰረት ድማ እዞም ኣስማትና ኣብ ታሕቲ ሰፊሩ ዘሎ ኤርትራውያን ፖሎቲካውያን ሓይልታትን 
ማሕበራትን ነዚ ኣብ ሃገረ እስራኤል ከጋጥም ዝጽንሐ ባርባራዊ ፍጻሜታት  ኣጥቢቕና ንኹንን። ነዚ 
ተግባር ዝፈጸሙ ባእታት ድማ ኣብ ቅድሚ ሕጊ ክቀርቡን ጉቡእ ፍርዲ ክዋሃቦምን ንጽዉዕ። መንግስቲ 

እስራኤል ከኣ፡ ንድሕነት ናይ’ቶም ኣብ ትሕቲኣ ኣጽሊሎም ዘለዉ ኤርትራውያን ስደተኛታት ብዕቱብነት 

ክትምልከቶን ነቲ ዘጋጥም ዘሎ ተደጋጋሚ ገበናት ሓንሳብን ንሓዋሩን  ደው ከተብሎን ከነዘኻኽር ንፈቱ። 

ኣብዚ ኣብ ዝተፍላለየ ቦታን ግዜን ዘጋጠመ ጭካኔ ዝዓብለሎ ኣነዋሪ ተግባራት ድማ ዝተፈላለዩ ኣሕዋት 
ደቂ ሃገር ሂወቶም ስኢኖምን ኣደዳ ከቢድ  ኣካላዊ ማህሰይቲ ኮይኖምን እዮም። በዚ ኣጋጣሚ ንመወቲ 
መንግስተ ሰማይ የዋርሶም ንቤተሰብ ድማ ጽንዓት ይሃብ፡ ከምኡዉን ነቶም ዝተፈላለየ ናይ ኣካላት 
ማህሰይትን መቁሰልትን ዘጋጠሞም ድማ ምሕረት የውርድ ንብል። 

 ካብዚ ምፍሳስ ደም ናይ ኣሕዋት ዝረብሕ ኣካል እንተ ሃልዩ ስርዓት ህግደፍ ጥራሕ እዩ።  ስርዓት 

ህግደፍ ከም ህዝብን ሃገርን መጻኢና ንኽጽልምት : ብድሕረይ ሳዕሪ ኣይትበቆላ ዝዓይነቱ መደብ 

ሓንጺጹ፡ ኣብ መንጎ ኤርትራውያን ምትፍናን ብምፋጣር ናብ ዘይዓርፍ ደም ምፍሳስ ኣብ ሞንጎ ኣሓትን 
ኣሕዋትን ኤርትራውያን ንኽሽምመና ለይትን መዓልትን ይሰርሕ ኣሎ። ኩልና ኤርትራውያን ደቂ ሃገር 
ድማ፡ ነዚ እከይ ዕላማ ናይ ስርዓት ህግደፍ ኣለሊና ክንምክቶን፡ ብሓባርን ብሰላምን ኣብ ሃገርና ከንብረና 
ዝኽእል መንገዲ ክንሕዝን ሓላፍነትና ምዃኑ ክንግንዘብ ይግባእ። ስርዓታት ይመጹን ይኸዱን እዮም 
ህዝቢ ግን ነባሪ እዩ። 

ኣብ ዝተፈላልዩ መራኸቢ ብዙሓን ነዚ ኩኑን ዝኾነ ፍጻመ  ዘይኣንፈቱ ንምትሓዝን ኣብ ሞንጎ ህዝቢ 
ኤርትራ ፍልልይ ንምፍጣርን ዝግበር ዘሎ ዘይሓላፍነታውን ኣነዋሪን ፈተነታት፡ ህዝቢ  ክነቅሓሉን 
ክኹንኖን ይግባእ። ኤርትራ ናይ ኩልና፡ ኩልና ድማ ናይ ኤርትራ ኢና። 

ደጊምና ነዚ ኢሰብኣዊ ዝኾነ ፍጻመ ብምኹናን፣ እዚ ካብ ኤርትራዊ  ስነምግባር ዝርሓቐን፡ ጭካነ 
ዝዓብለሎ ጎንጺ ኣብ መንጎ ደቂ ሃገር ብቕጽበት ደዉ ንኽብልን ኣብ መጻኢ ዳግማይ ንኸየጋጥምን ንጽዉዕ። 
ነዚ ተፈጢሩ ዘሎ ኩነት ብዕርቂ ንምዕራፉ ተበጊሶም ዘለዉ ግዱሳት ኣሕዋትን ኣሓትን ኤርትራውያን 
ደገፍና እናገለጽና፡ ኩልና ኤርትራውያን ግቡእ ሓላፍነትና ንኽንስከም ኣጥቢቕና ንምሕጸን። 

 

ዓወትን ንህዝቢ ኤርትራ! 

 

- ኤርትራዊ ሃገራዊ ባይቶ ንዲሞክራስያዊ ለውጢ (ኤሃባዲለ) 

- ሰልፊ ዲሞክራሲ ህዝቢ ኤርትራ (ሰዲህኤ) 

- ዉድብ ሓድነት ኤርትራውያን ንፍትሒ (ሓኤፍ) 

- ዉድብ ሓድነት ንዲሞክራስያዊ ለውጢ (ሓዲለ) 
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 بيان مشترك 

 في إسرائيل  واجدين المت تريينحول أوضاع الإر 

17/12/2019 
 

تريين الذين يعيشون في إسرائيل منذ بين الإخوة الإر إراقة الدماء  الأحداث التي أدت إلى إن

  كررة إراقة الدماء المت ، إذ تعتبر مشكلةمواطن إرتري لكل  محزنةكانت مروعة و  ،عدة سنوات

، تريةوالأخلاق الإر  بعيدة كل البعد عن القيم ، إضافة إلى كونهارييعابكل الم وحش ي عمل ههذ

عن  بغض النظر  ،دانيجب أن ي غير الإنسانيهذا العمل إن فعليه  .الجميعرفوضة من وم

 الأطراف التي قامت به. 

ا من هذه القناعةانطو 
ً
العمل  بشدةندين  أدناه،ترية الموقعة الإر  والمنظماتنحن القوى  ،لاق

تقديم الجناة إلى نطالب بو . بناء الوطن الواحدبين أ إسرائيلالذي حدث في  الوحش ي

في  اللاجئين الإريترييناية مسؤوليتها عن حم الإسرائيلية بت سلطاتذكير النود كما الة. العد

 بحقهم.  ووضع حد للجرائم المتكررة إسرائيل، 

 دائمة، جسدية اتخرون إعاقوواجه كثيرون آ ،لقد فقد العديد من الإخوة الإريتريين حياتهم

ولا يسعنا في هذا أوقات مختلفة.  فيو شتىفي أماكن  وقعتالتي الأعمال الوحشية بسبب 

ونتمنى  ، سرهمونتقدم بخالص التعازي إلى أ ،الظرف العصيب إلا أن نترحم على الأموات

 الأحداث.  تلكبسبب  صابات مختلفةلإ  اتعرضو للذين  العاجل الشفاء

هو  "هقدف" الديكتاتوري الجبهة الشعبية للديمقراطية والعدالة ظامنأن في  شك لا 

هذا النظام الدماء الذي حدث بين الإخوة. الأحداث التي أدت إلى إراقة  المستفيد الوحيد من

من  أجياله والقضاء على مستقبل ،أجل إدخال البلاد في نفق مظلممن  نهار  ليلالذي يعمل 

الشعب بين أبناء ستمرة الم دمويةال صراعاتالزاعات و نباب الأس ر بذو ء نار الفتنة إذكا لخلا

، ممارساته الخبيثةوكشف  ،النظام نقوم بتعرية تريين أنالإر نحن  وهذا يحتم علينا، الواحد.

 بين أن من دركن وأن ،بينناى الانسجام فيما الحفاظ علنسعى جاهدين من أجل وأن 



أن من بد لا في بلدنا.  ووئام العيش في سلام ووحدة مكننا منتي ستال سبلانتهاج التنا امسؤولي

 . الشعب باقٍ إلى الأبد إلا أن، ذهبتأتي و تالحكم  أنظمةن ندرك بأ

التي   خبيثةالمحاولات غير المسؤولة وال تجاه باليقظةأن يتحلوا أيضًا شعبنا  أبناء البا نطكم 

مات مضللة حول هذا نشر معلو التي تقوم ب التواصل الاجتماعي وسائلبعض تقوم بها 

شعبنا.  أبناء بينعميق إحداث شرخ بين الإرتريين في إسرائيل، وذلك بهدف أساوي الحادث الم

 .إليهاا ننتمي جميعً  أنناو  جميعًا،تريا ملك لنا إر ف

 أبناء الوطنبين  افورً ونحث الجميع على وقف المواجهة  ،ندين العمل الوحش ي أخرى،مرة 

وإننا الواحد الإرترية، روع البعيد عن القيم والأخلاق هذا الحادث الم  يتكرر مثللا أ رجو نإذ . 

رأب الصدع و  ،شكلة الحاليةل المحالهادفة إلى  الإرتريين والأخواتالإخوة  بقوة مبادرةندعم 

ندعو  . كماائيلإسر المتواجدينأبناء شعبنا  وتحقيق المصالحة بين ،الأطراف المتصارعةبين 

  هذا الأمر.   الوطنية فيبمسؤولياتهم وواجباتهم  ضطلعواكافة الإرتريين أن ي
 

  !!الإرتري النصر للشعب 

 (ENCDC) تري للتغيير الديمقراطيالمجلس الوطني الإر  .1

 (EPDP) ي رتر يمقراطي الإ الشعب الد حزب .2

 (UEJ) من أجل العدالة الاتحاد الإرتري  .3

 ( UDCالوحدة من أجل التغيير الديمقراطي )تنظيم  .4
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